



MARGARET ATWOOD

Author

Auteure

Margaret Atwood is one of Canada's most internationally acclaimed authors. Born in Ottawa, she grew up in Northern Ontario, Quebec and Toronto. A graduate of the University of Toronto, Margaret is a poet, novelist, literary critic, essayist, inventor, teacher, feminist and environmental activist. She is the author of dozens of volumes of poetry, fiction, non-fiction, children's literature and novels such as *The Edible Woman* and *The Blind Assassin*. Her work has been published in more than 40 languages and she has received numerous honours including the Companion of the Order of Canada, the Order of Ontario and the Companion of Honour from Queen Elizabeth II, in 2019. Margaret has also received numerous writing awards including Governor General's Awards, the Prince of Asturias Award for Literature, two Booker Prizes, the Franz Kafka Prize, the Peace Prize of the German Book Trade and shared the Dan David Prize. She is a Senior Fellow of Massey College, Toronto.

A number of her works have been adapted for film and television. Starting in 2017, *The Handmaid's Tale* was adapted for a television miniseries, earning eight Emmys. Her novel, *Alias Grace*, was adapted into a six-part miniseries for CBC and a full series for Netflix. In 2017 a pre-school television series called *Wandering Wenda*, animated by Ottawa's PiP Animation, was adapted from one of her children's books.

The art of writing is represented in this piece by the black and white palette, the inlay of Chinese writing stone, the graphic lines in the rutilated quartz beads and the 14K pencil clasp. The Canadian diamond adds a sparkling star in the night sky, much as Margaret is recognized as one of Canada's iconic writers.

sterling silver, Canadian diamond (.17ct), 14K gold, rutilated quartz, inlay of Chinese writing stone, onyx

Margaret Atwood compte parmi les auteurs canadiens les plus reconnus à l'échelle internationale. Née à Ottawa, elle a grandi dans le Nord de l'Ontario, au Québec et à Toronto. Diplômée de l'Université de Toronto, Margaret est poète, romancière, critique littéraire, essayiste, inventrice, enseignante, féministe et militante environnementale. Elle est l'auteure de dizaines d'ouvrages de poésie, de fiction, de non-fiction, de littérature pour enfants et de romans comme *The Edible Woman* et *The Blind Assassin*. Son travail a été publié dans plus de 40 langues et elle a reçu de nombreux honneurs, notamment le Compagnon de l'Ordre du Canada, l'Ordre de l'Ontario et l'Ordre des Compagnons d'honneur de la reine Elizabeth II en 2019. Margaret a également reçu plusieurs prix d'écriture, dont le Prix du Gouverneur général, le Prix de littérature du Prince des Asturies, deux prix Booker, le prix Franz Kafka, le Prix pour la paix des libraires allemands et le partage du prix Dan David. Elle est Senior Fellow du Massey College de Toronto.

Plusieurs de ses œuvres ont été adaptées pour le cinéma et la télévision. À partir de 2017, *The Handmaid's Tale* a été adapté pour une mini-série télévisée, gagnant huit Emmy Awards. Son roman, *Alias Grace*, a été adapté en une mini-série de six parties pour la CBC en plus d'une série complète pour Netflix. En 2017, une série télévisée pour enfants d'âge préscolaire intitulée *Wandering Wenda*, animée par PiP Animation d'Ottawa, a été adaptée à partir d'un de ses livres pour enfants.

L'art de l'écriture est représenté dans cette pièce par une palette de noir et blanc, d'une incrustation de pierre d'écriture chinoise, des lignes graphiques de perles de quartz rutile et pour fermoir, un crayon de 14K. Le diamant canadien ajoute une étoile scintillante dans le ciel nocturne, tout comme Margaret qui est reconnue comme une des grandes figures emblématiques du Canada.

argent sterling, diamant canadien (0,17 ct), or 14 carats, quartz rutile, incrustation de pierre d'écriture chinoise, onyx